
Kunnanhallitus § 23 31.01.2022

Valtuutettujen aloitteiden käsittely

Khall § 23 Valmistelija: hallintojohtaja, puh. 040 091 5660

 Hallintosäännön 15 luvun 1 §:n mukaan ”Kunnanhallituksen on vuo-
sit tain helmikuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo
val tuu tet tu jen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä aloit teis ta,
joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole lo pul li ses ti
käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden joh-
dos ta on ryhdytty. Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista on kä si tel ty
loppuun.”

 Vuoden 2021 aikana tehdyt valtuustoaloitteet:

 1.  8.3.2021: Eija Heinosen aloite myyntikojuista
 2.  3.5.2021: Risto Ojalan aloite yhdistysten käyttämisestä kunnan

voi ma va ra na
 3.  31.5.2021: Risto Ojalan ja Ari Ampujan aloite Kan gas alan-Kuh-

mois ten seudun muodostamisesta
 4.  27.9.2021: Osmo Puukilan aloite kokousten videoinnista 
 5.  25.10.2021: Osmo Puukilan aloite jätevedenpuhdistamon kor-

jauk sis ta
 6.  25.10.2021: Osmo Puukilan aloite varikon siirtämisestä
 7.  25.10.2021: Osmo Puukilan ja Pekka Pitkärannan aloite se mi-

naa rien järjestämisestä
 8.  13.12.2021: Kokoomuksen valtuustoryhmän aloite ”Tulethan

tuok sut ta”

 Tehdyt toimenpiteet:

 1. Kunnanhallitus on käsitellyt asiaa kokouksessaan 15.3.2021 § 64:
Kun nan hal li tus päätti, että kuntaan hankitaan siirrettäviä myyn ti ko ju-
ja yrittäjien käyttöön ja lähettää asian jatkovalmisteluun. Elin kei no-
jaos to, kunnanjohtaja ja kehittämisasiamies/elinkeinokoordinaattori
hoi ti vat asian jatkovalmistelun ja hankkivat kuntaan 3 kpl siirrettäviä
myyn ti ko ju ja. 

 2. Kunnanhallitus on käsitellyt asiaa kokouksessaan 20.12.2021 §
319: Kunnanhallitus totesi vastauksenaan Risto Ojalan aloitteeseen,
et tä Kuhmoisten kunnalla ja paikallisilla yhdistyksillä on perinteet tii-
viis tä hyvästä yhteistyöstä. Yhteistyötä kunnan ja paikallisten yh dis-
tys ten kanssa jatketaan jatkossakin tiiviisti Kuhmoisten kunnan osal-
li suus oh jel mas sa sovittujen toimintatapojen kautta ja uusia yh teis työ-
muo to ja kehittäen.

 3. Kunnanhallitus on käsitellyt asiaa kokouksessaan 20.12.2021 §



320: Kunnanhallitus totesi vastauksenaan Risto Ojalan ja Ari Am pu-
jan aloitteeseen, että kunnanjohtaja oli Kangasalan kau pun gin joh ta-
jan vieraana 30.11.2021. Tapaamisessa sovittiin, että Kangasalan
kau pun ki kutsuu Kuhmoisten uuden valtuuston tutustumiskäynnille
Kan gas al le tulevan kevään aikana. Tapaamisen tarkoituksena on tu-
tus tua naapurikunnan päättäjiin sekä kartoittaa yhteisiä tu le vai suu-
den hankkeita ja yhteistyötarpeita.

 4. Kunnanhallitus on käsitellyt asiaa kokouksessaan 29.11.2021 §
301: Kunnanhallitus päätti, että valtuuston kokousten videointi aloi te-
taan vuoden 2022 aikana kokeiluluontoisesti ja videointi toteutetaan
os to pal ve lu na.

 5. Kunnanhallitus on käsitellyt asiaa kokouksessaan 20.12.2021 §
321: Kunnanhallitus totesi vastauksenaan Osmo Puukilan aloit tee-
seen, että kunnanvaltuusto otti kantaa jätevedenpuhdistamon ti lan-
tee seen ja jatkosuunnitelmiin talousarvioseminaarin yhteydessä
10.11.2021. Kunnanvaltuustolle on esitelty Ympäristöpalvelut Oy:n
te ke mä tilannekatsaus Papinsaaren jätevedenpuhdistamon pro ses-
sin kehittämisestä ja nykytilasta. Tilannekatsauksessa todetaan seu-
raa vaa: Vuosien 2016 - 2019 vesistötarkkailun perusteella puh dis ta-
mon jätevesillä ei ole merkittävää vaikutusta purkuvesistön ve den-
laa tuun. Purkuputken läheisyydessä sijaitsevan tarkkailupisteen ve-
den laatu ei ole juurikaan poikennut vertailupisteiden vedenlaadusta.
Ajoit tain talvikerrostuneessa vedessä on havaittavissa lievää typ pi pi-
toi suuk sien nousua, mikä vaikuttaa hapen pitoisuuteen. Veden laatu
pur ku pis teen läheisyydessä on ollut karua tai lievästi rehevää. Puh-
dis ta mol le oli suunniteltu mittavaa saneerausinvestointia, jonka ta-
voit tee na oli lisätä puhdistamon biologista kapasiteettia. Tar kas tus ra-
por tis sa ELY-keskus katsoi, että suunnitellun saneerauksen kus tan-
nuk set ovat merkittäviä verrattuna siitä saavutettavaan ve sien suo je-
lul li seen hyötyyn. ELY-keskuksen mukaan tässä vaiheessa on riit tä-
vää edelleen aktiivisesti kehittää ja optimoida nykyisen puh dis tus pro-
ses sin ajotapaa, jotta saadaan saavutettua mahdollisimman hy vä
puhdistustulos kaikilta osin sekä puhdistamo toimimaan te hok kaas ti
ja vakaasti. Typen poistoa tulee pyrkiä tehostamaan siten, ett ei
muiden parametrien puhdistustulos heikenny. Puhdistamon puh dis-
tus tu lok sen kehittymistä seurataan vuosien 2021 ja 2022 ajan, joi den
jälkeen puhdistamon saneeraustarpeita arvioidaan uudelleen.

 6. Kunnanhallitus on käsitellyt asiaa kokouksessaan 20.12.2021 §
322: Kunnanhallitus totesi vastauksenaan Osmo Puukilan aloit tee-
seen, että Pajatie 3:n kiinteistö ei ole nykyisiltä ominaisuuksiltaan so-
vel tu va teknisen toimen varikon käyttöön. Tekninen toimi selvittää
ke sään mennessä, millaisin muutoksin ja kustannuksin kiinteistö oli si
muutettavissa varikon tarpeita vastaavaksi.

 7. Kunnanhallitus on käsitellyt asiaa kokouksessaan 20.12.2021 §



323: Kunnanhallitus totesi vastauksenaan, että valtuustoseminaarit
jär jes te tään lähtökohtaisesti kunnan tiloissa. Toisinaan on kuitenkin
hy vä vierailla muissa kunnissa, verkostoitua ja tutustua muissa kun-
nis sa käytössä oleviin hyviin toimintatapoihin.

 8. Kunnanhallitus on käsitellyt asiaa kokouksessaan 17.1.2022 § 14:
Kuh mois ten kunta sitoutuu "Tulethan tuoksutta" -periaatteeseen
1.2.2022 lähtien.

Kunnanjohtajan ehdotus: Kunnanhallitus 

 1. antaa selosteosan mukaisen selvityksen valtuustolle val tuu tet tu jen
aloitteiden käsittelystä, ja

 2. esittää valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteet loppuun kä si-
tel lyk si.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.


